
Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel.(fax): 22-467-502,467-655

Meghívó

Értesítem, ho~ képviselőtestületünk 1998. január 29-én (csütörtökön) 15 órakor ülést tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Költségvetés 1998. évi tervezete.
Előadó: Farkas János polgármester

2.1 Művelődési ház 1997. évi munkájának értékelése, 1998. évi tervei.
Előadó: Bediné N~methMárta

3.1 Általános iskola Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása.
Előadó: Dr. Hamza Lászlóné

4.1 Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyaIásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

Tordas, 1998. január 19.



Jelenléti ív

az 1998, év január hó 29 napján
megtartott képviselőtestületiülésről

1./ Cifka János

2./ Farkas János

3./ Fábián Jánosné

4./ Juhász György

5./ Kunsági László

6./ Dr, Pápai Péter

7./ Rácz József

8./ Turda Sándor

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11.1 Márki Ferenc jegyző
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1998. január 29-én megtartott üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Cifka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász György, Kunsági László,
Dr. Pápai Péter, Rácz József, Turda Sándor, Vasvári Pál, Zémann Géza,
képviselők,

Márki Ferenc jegyző

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napírend:
1/ Költségvetés 1998. évi tervezete.

Előadó: Farkas János polgármester

2.1 Művelődési ház 1997. évi munkájának értékelése, 199&. évi
tervei.
Előadó: Bediné Németh Márta igazgató

3/Általános iskola Szervezeti és Működési Szabályzatának
módosítása.
Előadó: Dr. Hamza Lászlóné

4/ Bejelentések, javaslatok.

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

I. Napirend tárgyalása

1/ Költségvetés 1998. évi tervezete.

Az írásos előterjesztés mellékelve.

Márki Ferenc jegyző szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy a tervezet bevételi és kiadási
oldala pontos számítások alapján készült. A bevétel adott, abban növelő tényező már nem
építhető be, a kiadások pedig csak bér tekintetében nőttek, a dologi kiadások a tavalyi színten
kerültek összeállításra. Mindezek mellett és ellenére a végső számoszlop mínuszos.

Hozzászólások:

Zérnann Géza - nagyon nehéz éve lé nézünk. Nálunk a növénynernesítő intézetben közöltek a
köztisztviselői béralapot, vita nem lehetett. Javasolja a 27.000,- Ft-is illetményalap tervezését.
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Kunsági László - ilyen költségvetésünk régen volt. A szennyvíz tisztító építkezését feltétlenül
terveznünk kell, még annak árán is, hogy ebben az évben a ránk eső összeget nem tudjuk teljes
mértékben kifizetni a fóvárosnak.

Az illetményalap tekintetében javasolja a 26.000 Ft-ot, félévkor esetleg a 27.000 Ft-os
alapilletmény bevezetését.

Cifka János - A költségvetési kiadásokat lehetőleg mindenhol meg kell faragni, bár
összességében látva ez nem okoz annyi pluszt, amennyire szükségünk volna.
Egyetért a 27. OOO Ft-os illetményalappal.
Javasolja a művelődési ház költségét 145.000 Ft-al, a temető költségvetését 70.000 Ft-al
csökkenteni.

Az illetményalap emelése esetén a hivatal összes költségvetési végösszege ne emelkedjen.

Vasvári Pál - a javasolt 27.000 Ft-os illetményalappal egyetért. A fejlesztésre nem marad
semmi és ez nem jó, de tudomásul kell vennünk, hogy a szennyvíztisztító elsődlegességet kell
élvezzen, erre kötelezettségünk van.

Fábián Jánosné - a pedagógusok bérfejlesztése is lehetne magasabb a tervezettnél. A
törvényben előírt köztisztviselői illetményalappal ért egyet.

Dr.Hamza Lászlóné iskola igazgató elmondja, hogy az iskola költségvetésében az intézmény
festése nem ís szerepel, mert a megadott keretszámokba nem fért bele. A Szülői

Munkaközösség vállalja társadalmi munkába az iskola festését, de a tervezett szakipari számla
bizonyos összegét kéri az iskola alapítvány számlájára átutalni.
Kérdezi, miért olyan sok a sportegyesület támogatása?

Farkas János polgármester elmondja, hogy a az iskola festése a javasolt formában megoldható,
az alapítvány támogatásban részesülhet, ha vállalását teljesíti. Ez mindenki számára megfelelő

módszer. Az átvizsgáIt költségvetésben talált 200.000,- Ft erre történő felhasználását javasolja.
Javasolja a köztisztviselői illetményalapot 27.000 Ft-ban megállapítani.

Cifka János - elmondja, hogy a sportra tervezett 1 millió forint három szakosztály és a
szabadtéri rendezvények energiaköltségét tartalmazza.
Az elmúlt évi összeg ebben az évben már nem lesz elegendő, és úgy látja a költségvetés sem
tud plusz összeget biztosítani a támogatások között. Ez mindenre igaz. Elkészítette az utak
járdák építésére, felújítására vonatkozó költségeket, de ebből sem lesz az idén semmi.
Egyenlőre tanácstalan a költségvetés kérdésében.
Ahhoz, hogy a szennyvíztisztító megépülhessen esetleges külső források felkutatására van
szükség. Tárgyalni kell a fóvárossal a ránk eső költségek két éven keresztül történő

kifizetésében.

Juhász György - nem tud jelentős és meghatározó javaslatot tenni. Az elkezdett szabadtéri
színpad felújítását be kell fejezni és eleget kell tenni a szennyvíztisztító építésében vállalt anyagi
kötelezettségeinknek is. Meg kell találni a formáját annak, hogy ebben az évben is hitel
felvétele nélkül hajtsuk végre feladatainkat.
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Farkas János polgármester összefoglalójában elmondja, hogy költségvetési tervezése közel van
a megoldhatatlanhoz, ami elsősorban tervezett feladataink megvalósítását jelenti.
Nem kaphat szerepet terveinkben út és járdafelújítás, a katolikus egyház támogatása,
különböző szervezetek nagyobb arányú támogatása, a múzeum kialakításának elkezdése, a
művelődési ház süllyedésének megakadályozása, az emeletes ház külső tatarozása és még
sorolhatná.
Ami összefoglalóan elmondható az, hogy a költségvetés a javasolt kisebb módosításokkal
kidolgozható, de a felsorolt feladatok forrás hiánya miatt be nem épithetők.

Szükséges a szennyvíztisztító megépítése során a külső források felderítése, a fővárossal való
egyeztetés elvégzése.

2./ Művelődési ház 1997. Évi munkájának értékelése, 1998. évi tervei

Írásos előterjesztés mellékelve.

Hozzászólások:

Dr.Hamza Lászlóné iskola igazgató hozzászólásában elmondja, hogy a ház 1997. évi terveit
szinte teljes mértékben teljesítette. A ház működése fontos a falu életében, az itt folyó munka
komoly és felelősség teljes.
Érdemes lenne gondolkodni azon is, hogy a település más nemzetek településeivel hogyan
venné fel a kapcsolatot.
Az iskola német és olasz nyelvterületen próbálkoznak, de felvetődött a szlovén is. A németek,
osztrákok nem kivánnak kapcsolatokat építeni, de az olaszok szivesen vennék iskolai és egyéb
kapcsolatok kiépítését. Kéri ehhez a képviselők és a művelődési ház segítségét is.

Bediné Németh Márta - elmondja, hogy szlovén nyelvterületen nagyon jó kapcsolatai vannak,
ami felhasználható.

Cifka János - a szabadtéri színpad rendszeres kihasználására, annak felépülte után gondoskodni
kell.
A gyermeknek szervezésében nagyobb szerepet játsszon az iskola mint eddig.
Augusztus 20-i rendezvény nagyon jól sikerült. Azon kell lennünk, hogy az idei is jól
sikerüljön. A tervezetbe vett feladatok végrehajthatók, különösebben nagyobb költségvetési
támogatást nem igényelnek.

Dr.Hamza Lászlóné elmondja, hogy a pedagógusok eleget vannak együtt a gyerekekkel, nem
elsősorban a tanárok dolga agyereknek megszervezése.

Vasvári Pál - nem ért egyet a gyereknap szervezésével kapcsolatos iskola véleménnyel. A ház
elmúlt évi működését jónak értékeli. Az ez évi tervek jók, átgondoltnak tűnnek. Bízzunk benn,
hogy a végrehajtás hasonló jó lesz.

Kunsági László - a község kulturális életének legalább a szintentartása szükséges. Évekkel
ezelőtt elkezdett tevékenységünk és elgondolásunk eredménye most látszik beérni. Lehetnek
fokozni a ház kihasználtságát, de ahhoz sokkal nagyobb anyagí lehetőségek kellenek.

Farkas János polgármester elmondja, hogy az elmúlt évben voltak szervezési hiányosságok, de
a ház alapvetően teljesítette a rábizott feladatot. Az intézmény, más intézménnyel szervezettel
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karöltve kellően átfogja az önszerveződő csoportokat, a faluban élő korosztályokat. A
könyvtárral együtt alapvetően jól szolgálják a község kulturális életét.
Az 1998. évi program tervezet jó. Törekedni kell a vállalkozók augusztus 20-i programja
megvalósitásának bevonására, a készülő szabadtéri színpad kihasználtsága biztosítására.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület a művelődési ház 1997.évi munkájáról szóló
értékelést és az 1998. évi terveit jóváhagyólag tudomásul veszi.

3./ Általános iskola Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása.

Az írásos anyag mellékelve

Dr. Hamza Lászlóné iskola igazgató szóbeli kiegészitésében elmondta, hogy a szabályzat a
NAT bevezetésével, jogszabályi rendelkezések révén több ponton módosul. Aktuális ezért a
módosítása, de aktuális azért is, mert az iskola pedagógiai program kidolgozása során sa
program mellékIete is. Szükséges ezért a módosítása.
A továbbiakban ismertette a módosítás lényegét, amelyet az egységes szerkezetbe foglalt
SZMSZ tartalmaz.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 10 Igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

1/1998. (L 29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a Sajnovics
János Általános Iskola Szervezeti és Működési

Szabályzatát a szükséges módosításokkal
egységes szerkezetbe foglalva jóváhagyja.

II. Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1./ Vezetőkbejelentései

Márki Ferenc jegyző elmondja, hogy az óvodai élelmezési téritési díjak emelésére az intézmény
jelzésének megfelelően szükség van. Javasolja ezért amellékelt rendelettervezet elfogadását,
amely az intézmény által kidolgozott számadatokat tartalmazza.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 10 igen szavazattal) megalkotta az
1/1998. (I. 30.) sz. rendeletét a 14/1994.(VI.25.) sz. az élelmezési nyersanyagnormákról és
a fIZetendő térítési díjakról szóló rendelete módosításáról.

Márki Ferenc jegyző a továbbiakban ismertette az állatok tartásáról szóló és mellékelt
rendelettervezet benyújtásának okát.
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Elmondta, hogy több panasz érkezett és személyesen is tapasztalta, hogy az utóbbi időben a
lótartó tulajdonosok a lovak hajtásáról nem megfelelően gondoskodnak. A lovak közül több
szabadon, kötőfék nélkül közlekedik, veszélyeztetve felnőttek és gyerekek testi épségét. A
lovaglás során a külterületen arra közlekednek amerre akarnak, kárt okozva a vetésben, vagy
más növényi kultúrában, mások tulajdonában. A szóbeli figyelmeztetés nem mindenkinél
használ.

Ezt kiküszöbölendővan szükség a rendelettervezet megvitatására és elfogadására.

Hozzászólások

ritka János nem ért egyet a tervezettel. A KRESZ kellően szabályozza hogyan lehet a lovat
hajtani, vezetni stb. Magasabb rendű jogszabályt helyi rendelet nem fogalmazhat át.

Márki Ferenc jegyző elmondj, hogy a tervezet nem a KRESZ átfogalmazása, hanem más
viszony szabályozása. A tervezet nem a ló hajtást vezetést szabályozza, hanem a lovaglás, mint
egyre inkább felkapott sport, szabályozását tartalmazza és tiltja a lovak szabadon engedését.

Dr. Pápai Péter - egyetért a rendelet tervezettel.

Farkas János polgármester - szükséges szabályozni e kérdéskört.

ritka János - javasolja, hogy akkor a tervezet ne aközterületet jelölje meg, hanem az utat,
mert a közterületnek nem csak a park, hanem más része is van. Konkretizáljuk akkor a helyet.
Javasolja a 2.1 bekezdés első mondatát így megfogalmazni ,,A község bel-és külterületén
lovagolni, lovat hajtani csak a közúton szabad."

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület a javasolt módosítással egyhangúlag ( 1O igen
szavazattal) megalkotta a2/1998. (L 30) sz. rendeletét az állatok tartásáról szóló 111996. (I.
26.) sz. rendelete módosításáról.

Farkas János polgármester ismertette a háziorvosi állással kapcsolat pályázati kiirást.
Kérte a képviselőtestület állásfoglalását.

Hozzászólások

Fábián Jánosné - a magyar diploma kikötése diszkriminativ.

ritka János- a vállalkozási formát a testület egyenlőre nem tartja jónak. Ezt így kellene
megjelentetni.

A képviselőtestület a javasolt módosítások figyelembevételével egyhangúlag (10 Igen
szavazattal) az alábbi határozatot hozta:

2/1998. (I. 29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a háziorvosi állást az
alábbiakban hirdeti meg:



6

A pályázatot meghirdető szerve neve: Tordas Község
Önkormányzata 2463. Tordas, Szabadság út 87.
Munkahely és munkakör megnevezése: Tordas és Gyúró
községek háziorvosa (terület ellátási kötelezettséggel,
közalkalmazotti formában, hétközi készenlét, hétvégenként
összevont ügyelet.
Pályázati feltételek:
- belgyógyász vagy háziorvosi szakvizsga
- orvosi diploma és a szakvizsgát igazoló okmány márolata,
- 3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítvány
- szakmai önéletrajz
Juttatások, egyéb információk:
- bérezés: a Kjt alapján
- a pályázat benyújtásának határideje: a megjelenéstől

számított 30 nap,
- az állás betölthető: az elbirálás után azonnal, de legkésőbb

1998. május l-től,

- a pályázat benyújtása: Tordas község Önkormányzatának
címezve, 2463. Tordas, Szabadság út 87.

A pályázati felhivást az eü. közlönyben kell megjelentetni
Felelős: polgármester
Határidő: 1998. február l.

Farkas János polgármester a továbbiakban ismertette, hogy Ercsi alpolgármestere a jegyzői

állásuk betöltetlensége miatt további két hónapra kérte Márki Ferenc jegyző helyettesítéséhez
történő hozzájárulásunkat. Javasolja a kérelem teljesítését.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 10 Igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

3/1998. (I. 29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete hozzájárul ahhoz, hogy
Márki Ferenc jegyző 1998. március 31-íg Ercsi
nagyközségben helyettesítés képpen a jegyzői feladatokat
elláthassá.

A polgármester a továbbiakban tájékoztatta a képviselőtestületet, hogy a postahivatal
áthelyezése miatt kezdeményezett tárgyalásunk során eljutottunk addig, hogy a
Postaigazgatóság kötelezettséget vállalt arra, hogy ha önkormányzatunk egy postahivatal épít,
annak belső kialakítását elvégzi és tisztességes megállapodással bérbe veszi. Erre a falu
központjában lévő MATÁV telefonközpont mellett volna a legjobb hely. Sajnos azt az
elképzelésünket nem támogatják, hogy magán tulajdonban lévő épületbe kerüljön az új hivatal.
Az új épület nagysága a posta kívánalma szerint kb 50-70 m2 lenne. Ennek bekerülési költsége
3-3,5 millió forint. Költségvetésünk jelenlegi állása mellett egyenlőre álom marad az új
postahivatal kialakítása.
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Cifka János elmondja, hogy keresni kellene egy vállalkozót, aki meg tudná előlegezni ezt az
összeget. Később az önkormányzattól a befektetett pénzt a bérleti dijból visszakapná.

Vasvári Pál - a befektetett pénz kamatai is nagyok, márpedig egy vállalkozó abefektetett
pénzét évi 30 %-al kamatoztatná. Ezt az épületből soha nem lehet kihozni.

Ezen kisebb vita bontakozott ki.

A polgármester a továbbiakban tájékoztatta a testületet arról is, hogy az A-Z-ig Bt-vel, a kábel
tv. üzemeltetőjével is folyt tárgyalás. A tárgyalás elsősorban az alapszerződés megkötésére
vonatkozott. Előzetesen, jogász jelenlétében, abban állapodtunk meg, hogy legfőbb célunk a
biztonságos üzemeltetés megteremtése, megfizethető áron, jó minőségben.

Erre reális esélyünk van, várhatóan márciusban aláírhatjuk a szerződést.

A IDF Soproni Igazgatósága bevonásával szorgalmaztuk a kábel tv hálózat kijavittatását,
felújitását, engedélyeinek beszerzését. Ez úgy néz ki jó kezekbe került. A felügyelet szigoTÚan
veszi a szabályok betartását és elsősorban a fogyasztó érdekeit képviseli. A különböző

engedélyek beszerzésére a bt. határozott lépéseket tett.
Január hónapban a bt egyoldalú, értesítés nélküli áremelése, a vételi minőség romlása miatt
olyan levelet küldtünk ki a lakosságnak ne fizessen, amig a bt rendet nem tesz. Az
önkormányzattal való megállapodás kialakulása miatt lehetséges ezen levélben foglaltak
feloldása. Ajövőben minden fogyasztónak magának kell a hiba bejelentéseit végezni, ha az alap
megállapodásban erre vonatkozóan nem születik egyetértés.
Ismertette a bt levelét, amely a 20/1998 ikt. sz. alatt került nyilvántartásba

~j--
polgármester

~
Márki Ferenc
jegyző

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította

kmf


